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Protokoll fört vid pensionärsrådets 

sammanträde i Hägersten-Liljeholmen 2017-

04-12 

 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 

dagordningen 
 

Ordförande öppnade mötet och dagordningen godkändes. 

 

 

§ 2. Val av justerare 

 
Lars Erik Karlsson och Gunnar Carlsson valdes att justera 

protokollet. 

 

 

§ 3. Anmälan av protokoll 

 

Pensionärsrådets protokoll 2017-03-14 

 
§2. Val av justerare 

Lars Erik Karlsson och Kerstin Svenson valdes att justera 

protokollet. Kerstin Svenson har felaktigt kallats Marianne 

Svenson. 

 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 2017-03-14 

 
§7. Underlag för budget 2018, med inriktning 2019 och 2020 

Pensionärsrådet stödjer yttrandet från KPR. 

 

§ 11. Uppföljning av vård- och omsorgsboende, hemtjänst, 

servicehus och dagverksamhet 2016 

Pensionärsrådet stödjer yttrandet från KPR. 

 

§ 12. Fördelning av stimulansmedel för ökad bemanning inom 

äldreomsorgen 2017 

Pensionärsrådet frågade vilket belopp som ansökts från vår 

Stadsdelsförvaltning. Marja Kammouna kommer att redovisa vilka 

belopp som sökts på nästa sammanträde.  

 

10. Övriga frågor 

Pensionärsrådet stödjer KPR:s skrivelse på sid. 7-8.  
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Protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde  

2017-03-23 

 
§ 26 Nämndens och förvaltningens frågor 

Pensionärsrådet stödjer nämndens synpunkter på busslinje 153. 
 
 

 

§ 4. Aktuella och kvarvarande frågor 

 
Ny tid för pensionärsrådet 

Ändringen av tiden för pensionärsrådets sammanträde har skapat 

problem. Många av pensionärsrådets ledamöter har andra åtaganden 

och engagemang som nu tidsmässigt krockar med den ändrade tiden 

för pensionärsrådets sammanträden. Pensionärsrådet vill framföra 

det olämpliga i att ändra tiden mitt i terminen och kommer att 

framföra detta vid kommande möte med politikerna.  

 

Under våren kommer pensionärsrådet att sammanträda på onsdagar 

kl.13:00, den 10 maj och den 7 juni.  

 

Pensionärsrådets informationsfolder 2017 

Det finns ett fel i texten i den blågråa rutan på andra sidan. På andra 

raden ska det endast stå: ”SPF Seniorerna”, dvs ”Sveriges 

Pensionärsförbund Seniorena” tas bort. 

I övrigt godkänner pensionärsrådet informationsfolderns 

utformning. 

 

Möte med nämndens gruppledare 

Förslag på tid för möte med nämndens gruppledare och 

förvaltningschefen är kl.16 den 14 maj eller kl.16 den 15 juni.  

 
Möjlighet att ta del av utredningar från början 

Registrator väljer ut remisser och utredningar som kan vara av 

intresse för pensionärsrådet och skickar till administrativ 

sekreterare, som sedan vidarebefordrar det till alla i pensionärsrådet. 

 

Utredning om avslag på ansökningar från 2012 och framåt, läge 

och resultat 

Förvaltningen har tagit fram statistik från 2012 och framåt för att 

kartlägga och undersöka  avslag på ansökningar om äldreboende. 

Undersökningen beräknas bli klar i maj. 
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Mathållningen på Hägersten-Liljeholmens äldreboenden, enligt 

Birgitta Airas frågor 

På Fruängsgården har Marie Bergström startat ett arbete för bättre 

samverkan mellan kökets personal och boendenas personal. Arbetet 

syftar till bättre samverkan och en förbättring av maten.  

 

Förvaltningens dietist utbildar samtliga kostombud på olika 

avdelningar. Man tittar på hur maten serveras och utvecklar hela 

matsituationen. 

 

Axelsberg ska sluta att servera maten från vagnarna och använda 

karotter. 

 

Förvaltningen arbetar med att utveckla och förbättra matsituationen 

för de som har hemtjänst.  

 

Pensionärsrådet föreslår att Birgitta Airas deltar i samverkansgrupp 

kring mathållningen på Fruängsgårdens boenden. Marja Kammouna 

ska undersöka om det är möjligt.  

 

Bevakning av byggregler rörande dörröppnare, enligt Lola 

Carlssons förfrågan 

Marja Kammouna ska undersöka frågan vidare och försöka få 

klarhet i vad som gäller. 

 

Projektet ”Tryggt mottagande i hemmet”  

Pensionärsrådet undrar om projektet har kommit igång. Marja 

Kammouna berättar att det har kommit igång och att det har gett 

väldigt bra resultat.  

 

Parkingenjörernas frågor om utegym 

Pensionärsrådet ställer sig bakom Lars Erik Karlssons förslag om 

utrustning och placering av utegymet (se bilaga 1). 
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§ 5. Aktuell information från förvaltningen 

 
Marja Kammouna deltar i en referensgrupp för utvecklandet av ett 

ramprogram för stadens kommande äldreboenden. I gruppen är 

Micasa, äldreförvaltningen och representanter från vissa 

stadsdelsförvaltningar med. Även forskare är kopplade till gruppen. 

 

Avdelningen för äldreomsorgs ekonomi börjar bli bättre. 

Hemtjänsten och Axelsbergs vård- och omsorgsboende har fått 

bättre ekonomi. Axelsbergs vård- och omsorgsboende har nu inga 

tomma platser.  

 

Hemtjänsten ska flytta och få fler lokaler som kommer att ligga i 

Trekantens servicehus, Axelsbergs vård- och omsorgsboende, 

Fruängsgården och på Hägerstensåsen. Arbetet kommer att 

effektiviseras då personalens resvägar mellan de olika 

hemtjänstmottagarna minskar.  

 

Förändringar av Fruängsgården är på gång, men förvaltningen har 

ännu inte hunnit förhandla med facket. Förvaltningens förslag är att 

Marie Bergström blir enhetschef för hela Fruängsgården med två 

biträdande enhetschefer. 

 

Utbildningarna för palliativa ombud och kostombud har startat och 

hemtjänsten har kommit igång med Silviacertifiering.   

 

Avdelningen för äldreomsorg har en processledare för 

dokumentation och teamarbete.  

 

I en bilaga till treåringen (Underlag för budget 2018 med inriktning 

för 2019 och 2020) finns en uppdaterad boendeplan för Hägersten-

Liljeholmen, Skärholmen och Älvsjö. Den visar att vi har en 

överkapacitet när det gäller platser på äldreboenden.  

 

Äldreomsorgsavdelningen planerar att anordna föreläsningar om 

demens för personalen. Om intresse finns så kan även 

pensionärsrådet bjudas in. Marja återkommer med datum. 
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§ 6. Ärenden till nämnden 

 
4. Underlag för budget 2018 med inriktning för 2019 och 2020 

 

Pensionärsrådet påpekar att pensionärsföreningarna gör en stor och 

viktig insats genom sitt förebyggande arbete för äldres hälsa. 

Pensionärsföreningarna har många aktiviteter som stärker både den 

fysiska och den mentala hälsan. Detta borde nämnas när 

förvaltningen skriver om förebyggande arbete för äldres hälsa på 

sidan 11. Halkolyckor och felaktig läkemedelshantering borde 

också ha tagits upp här. 

 

Pensionärsrådet ifrågasätter uppgiften att det finns en överkapacitet 

när det gäller platser på äldreboenden (i bilagan om 

boendeplanering). Jämfört med Älvsjö och Skärholmen har 

Hägersten-Liljeholmen en mindre andel av befolkningen som bor på 

servicehus. Det som ser ut som en överkapacitet kan vara en effekt 

av en för restriktiv biståndsbedömning.  

Marja Kammouna återkommer till den frågan när undersökningen 

av avslag på ansökningar är klar.  

 

På sidan 12 finns en felaktig formulering som lyder: 

”Beställarenheten äldre fortsätter implementeringen av 

arbetsformen som ska minimera risken för att inte kränka eller 

exkludera den enskilde”. Ordet ”inte” ska strykas.  

 

 

§ 7. Övriga frågor 

 
Vad finns det för krav när det gäller hur hemtjänstpersonalen ska 

identifiera sig? Sekreterare Gunilla Olsson ska undersöka detta och 

återkommer med svar.  

 

Pensionärsrådet vill läsa Fruängsgårdens förtroenderåds protokoll. 

Skickas det in till förvaltningen? Vi undersöker detta och 

återkommer.  

 

Vilka förtroenderåd finns kvar? Fruängsgårdens och Trekantens 

förtroenderåd finns kvar. 

 

Vem är representant i gruppen Tryggare äldre. Anne-Marie 

Bergström representerar Pensionärsrådet.  
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§ 8. Nästa sammanträde 
 

Nästa sammanträde blir onsdagen den 10 maj kl.14:00, med 

förmöte kl.13:00.  

 

 

§ 9. Sammanträdet avslutas 

 
Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade  

Därmed sammanträdet avslutat.  

 

 

Bilagor 

1. Till pensionärsrådet Hägersten-Liljeholmen, angående 

utegym för pensionärer.  

 

 

 

 

 

 

 

 



    Hägersten 2017-04-05 

Till pensionärsrådet Hägersten Liljeholmen 

Angående utegym för pensionärer 

I protokollet från rådets sammanträde 2017-03-14 sägs bl. a. ”Beträffande 

lämplig utrustning och utformning av gymet ber vi att få återkomma”. 

 I Aspuddsparken finns en mycket lämplig plats för det tänkta utegymmet. I 

bifogad kartskiss har denna plats markerats med ett C. Den ligger strax intill en 

mindre boulebana som används flitigt av bland andra medlemmar i PRO 

Hägersten, som har sin verksamhet i den närbelägna Hövdingagården. Denna 

boulebana vars effektiva spelyta är ca 31x3 m är med hänsyn till antalet spelare 

ofta alltför liten. Den skulle behöva utvidgas i sidled så att den tillåter spel på 4 

banor om 4x15 m vardera (som är standardmåttet för en tävlingsbana). Med 

ett yttre mått om ca 9x31 m skulle det rymmas 4 tävlingsbanor på en utvidgad 

grusplan. Tyvärr är den befintliga banan inte helt plan i hela sin sträckning och 

skulle behöva justeras. De parksoffor som f.n. är placerade på den västra delen 

av grusplanen skulle behöva flyttas till gräsytan norr därom.  

Boule är en både nyttig, lagom krävande och mycket social sport som kan 

bedrivas långt upp i åldrarna. PRO Hägerstens äldsta spelare har fyllt 90 år och 

intresset för att delta växer snabbt bland föreningens medlemmar.  Med en bra 

bana skulle många andra, både unga och gamla, kunna lockas att delta.  

Öster om boulebanan finns en fri yta om ca 15x15 m som med måttlig 

bearbetning skulle kunna bli en utmärkt plats för placering av fasta 

träningsredskap. I kanten av denna yta finns två parksoffor. Vilka redskap som 

skulle kunna komma i frågan är för tidigt att uttala sig om. De utegym som finns 

i andra delar av staden och stadsdelen är utrustade med förhållandevis tunga 

redskap (stockar och räcken mm) som är mer lämpliga för unga och starka 

personer. På ett utegym för pensionärer borde redskapen främst vara lämpade 

för träning av balans, rörlighet i leder och måttliga konditionsträning. På 

internet har undertecknad funnit att företaget Lappset i Enköping erbjuder 

träningsredskap för pensionärer. Det vore också lämpligt att rådfråga 

ergonomisk expertis i form av arbetsterapeuter och sjukgymnaster innan beslut 

om inköp av redskap fattas.  

  Dag som ovan     

  Lars Erik Karlsson 




